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Protokół nr 6/11 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych  

w dniu 14 czerwca 2011 roku 

 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Krośnie Odrzańskim,  

ul. Piastów 10b i rozpoczęło się o godzinie 1400. W posiedzeniu uczestniczyli – wg 

załączonej listy obecności. Posiedzenie komisji prowadził Przewodniczący Komisji 

Lech Borkowski. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z działalności Spółki Nowy Szpital Powiatu Krośnieńskiego. 

2. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 

3. Sprawy różne. 

 

Proponowany porządek obraz został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1 

Sprawozdanie z działalności Spółki Nowy Szpital Powiatu Krośnieńskiego 

przedstawił Dyrektor NZOZ Artur Malejka.  

 

W dniu dzisiejszym odbyło się Walne Zgromadzenie Wspólników, na którym 

zostało przyjęte sprawozdanie finansowe z działalności Spółki za rok poprzedni. 

Budżet Spółki zamknął się strata w wysokości 504.000 złotych. Niniejsza sytuacja 

wynika przede wszystkim z tytułu nie wypłacenia środków finansowych przez NFZ 

z tytułu nadwykonań. Walne zgromadzenie i Rada Nadzorcza przyjęły 

sprawozdanie warunkowo. To sprawozdanie ma charakter jawny. Koszty były 

utrzymywane na tyle ile było można, biorąc pod uwagę utrzymanie szpitala 

zlokalizowanego w dwóch miastach. Istotna informacją jest sytuacja obecna. Obecnie 

mamy 107% wykonania kontraktu na Oddziale Wewnętrznym, na Oddziale 

Chirurgii było 94% wykonania (narastająco), taka sama sytuacja ma miejsce w części 

zabiegowej Oddziału Ginekologicznego. Ilość porodów w naszym szpitalu oscyluje 

obecnie ok. 150 od początku roku. Ilość nadwykonan za 4 miesiące to środki na 

kwotę 357.000 złotych. Obecnie, w dniu dzisiejszym wartość nadwykonań 

oszacowano na koszt 560.000 złotych. W okresach letnich, jak co roku obłożenie 

będzie mniejsze. Na oddziale pediatrycznym wprowadzany kształcenie się w 

zakresie alergologicznym. Od 8 sierpnia uzgodniono przyjście kolejnego nowego 

lekarza na Oddział Wewnętrzny. Będzie to pełne 3 i 3/5 etatu, a więc spełniony 

zostanie wymóg Narodowego Funduszu Zdrowia. Organizacja pracy będzie dawała 

możliwość znormalizowania pracy. Z anestezjologami umowy zostały przedłużone, 

trwają dalsze rozmowy w sprawie zatrudnienia na stałe. Chcemy podnosić poziom 

komfortu w naszym szpitalu. Kontraktowanie świadczeń w zakresie ratownictwa 

medycznego jest małe zawirowanie. Konkurs został ogłoszony, z ofertą wystąpiło 

Pogotowie Żarskie. W trakcie postępowania poproszono nas o uzupełnienie 
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dokumentów – dowody rejestracyjne, wraz z wyciągami z programu księgowego. 

NFZ jednak zakwestionował zapisy umowy – Konsorcjum Know-How Szpital w 

Świebodzinie, a nie Szpital w Krośnie Odrzańskim. Proces odwoławczy został 

rozpoczęty z naszego wniosku. W tym czasie unieważniono postępowanie 

konkursowe w całym województwie. Okazało się, że podczas oceny oferty podczas 

oceny informatycznej, w programie były inne pytania niż w ankiecie wypełnionej 

ręcznie. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Pogotowia Żarskiego. 

Prowadzone były rozmowy dotyczące nie kolidowania jednostek pogotowia na 

sąsiednich terenach, rozmowy i deklaracje były obustronne. Na dzień przed 

terminem składania ofert Pogotowie Żarskie odrzuciło nasza propozycję i Pogotowie 

Żarskie złożyło ofertę na nasz teren. My złożyliśmy ofertę na teren Żarski. Na dany 

rejon wystawia się najlepsza ofertę, w mniejszym stopniu złożyliśmy ofertę na teren 

Żarski. Wszystkie nasze dokumenty w ofercie spełniają wymogi. 22 czerwca jest 

terminem ogłoszenia wyników. Od dnia 1 lipca będzie można udzielać świadczeń na 

podstawie niniejszego postępowania konkursowego. Umowy będą zawarte do 31 

grudnia 2012 roku. 

 

L. Borkowski zwrócił uwagę, że jest kilka opcji. Pierwsza, że pozostanie tak jak jest 

obecnie. Druga jest tak, że nasz szpital będzie obsługiwał dwa powiaty. Najgorsza 

opcja to przegrana w postępowaniu. Co jeśli tak będzie? 

 

A. Malejka podkreślił, że jest wstępny plan awaryjny, jest to opcja arcytrudna. Przy 

braku 5 mln nie jesteśmy w tym kształcie prowadzić szpitala. W takim przypadku 

niezbędna będzie restrukturyzacja. 

 

L. Borkowski zapytał, czy w takim przypadku budżet zapewniłby dobre 

funkcjonowanie szpitala? 

 

A. Malejka odpowiedział pozytywnie, w przypadku pozytywnej opinii NFZ o 

usytuowaniu szpitala w Gubinie. Ja traktuje jako kontrakt Krośnieński. 

 

L. Borkowski zapytał na czym ma polegać restrukturyzacja. 

 

A. Malejka wyjaśnił, że wiąże się to z przeniesieniem oddziałów zabiegowych w 

jedno miejsce, utworzenie stacji dializ w Gubinie, zabezpieczenie gabinetów 

chirurgicznych i ginekologicznych w Gubinie, zapewnienie całodobowej poradni.  

Jest to jednak bardzo czarny scenariusz. Będziemy zabiegali o utworzenie oddziału 

rehabilitacyjnego. Jest zainteresowanie ze strony NFZ, jednak ze względu na środki 

finansowe, wymaga to zaplanowania w budżecie dodatkowych środków.  

 

L. Borkowski zapytał czy widzi pan możliwości podniesienia ilości porodów? 
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A. Malejka podkreślił, że jest pomysł otwarcia szkoły rodzenia w Lubsku. Z tego 

terenu dużą część pacjentek obsługujemy. Te 45 to pułap do osiągnięcia, to również 

kwestia zmian kadrowych, szczególnie w zakresie poradni. Musimy rozszerzyć 

świadczenie usług szczególnie w Krośnie. Nie wykonywany jest program cytologii – 

jest rozpoczęty, ale w bardzo małej ilości. Znaczącym elementem jest dobrze 

funkcjonująca współpraca z gabinetami. Ważne jest by tworzyć otoczkę, by kobiety 

wiązały nasz szpital całościowo.  

 

L. Borkowski zasugerował wprowadzenie opieki siostry środowiskowej na 

przykładzie innych krajów, takich jak Niemcy. 

 

A. Malejka podkreślił, że szpital to miejsce gdzie kończy się etap ciąży. Nie mamy 

tylu lekarzy, żeby obsługiwali wszystkie gabinety. Dlatego zależy nam na ścisłej 

współpracy z gabinetami. Pacjentka musi wiedzieć, że wchodząc do szpitala, 

wchodzi na zasadzie partnera. Ale to wszystko musi odbywać się na zasadzie 

mentalnej.  

 

L. Kiertyczak podkreślił, że strata jest dość duża, choć cieszą nadwykonania. Też 

mam swój współudział, bo też leżałem w szpitalu, wnuczka mi się urodziła w 

nowym szpitalu. Bardzo budująca jest informacja o chęci utworzenia alergologii w 

Gubinie. Ocena Pana pracy wg mojej osoby to ocena celująca, jest Pan odpowiednim 

człowiekiem na odpowiednim stanowisku. 

 

A. Malejka podziękował za te ciepłe słowa. Podkreślił, że ma niedosyt i świadomość, 

ze wiele rzeczy dzieje się zbyt wolno i wyraził nadzieję na intensyfikację. Aby te 

rzeczy przypierały realny kształt, a nie tylko pozostały na zasadzie deklaracji. To co 

robię, to jednak za mało, choć staram się. Słuchać i korespondować z oczekiwaniami 

pacjentów jest bardzo ważne. Bardzo dużo pomysłów jest bardzo trafnych. Zależy 

mi na tym szpitalu. Cieszę się, że wiele rzeczy się udaje. Pani Hadada znając 

trudności z pozyskaniem lekarzy wyraziła opinię, że jest skłonna oddać stanowisko 

ordynatora jeśli miało by to być karta przetargową przy pozyskaniu nowego lekarza.  

Pewnych problemów jeszcze będzie dużo przed nami. Jeśli wygramy przetarg na 

ratownictwo medyczne, oferowaliśmy niską cenę, ale problemy są po to by je 

rozwiązywać. Sukcesywnie musimy działać.  

 

L. Borkowski zwrócił uwagę, że trochę poprawił się transport, jednak jest już otwarte 

pole współpracy. Jest jednak problem z lekarzami na dyżurach i na izbie przyjęć. 

Oby się nie pogorszyło. Nie cieszmy się z pieniędzy wirtualnych. 

 

A. Malejka podkreślił, że nadwykonania to uśmiech wtórny. Najlepiej gdyby to był 

dodatkowy dochód. Nie możemy opierać budżetu na planowanych 

nadwykonaniach, gdyż NFZ może nie dotrzymać słowa i nie wypłacić środków. 

Wolałbym mieć podniesiony kontrakt i wtedy pieniądz jest pewny. Obecnie jeśli 
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NFZ nie zapłaci, nadal będzie trudna sytuacja. Trwają ciągłe rozmowy w tym 

zakresie. Dwa nasze szpitale były pozbawione podwyżek z tytułu ustawy „203”. 

Część wypłaciliśmy ze środków własnych, obecnie chcemy się porozumieć z NFZ w 

tym zakresie, ale biorąc pod uwagę sytuację kontraktu w Krośnie Odrzańskim i 

Świebodzinie.  

 

G. Świtalski zapytał, jaka była opinia rady nadzorczej w zakresie sprawozdania 

finansowego i jakie zdanie mieli poszczególni członkowie. 

 

A. Malejka poinformował, że sprawozdanie finansowe składa się z kilku części. 

Sprawozdanie z pracy Zarządu zostało przyjęte ze zdaniem odrębnym Pana 

Wojciecha Banacha, ze względu na fakt, iż Zarząd nie dopełnił obowiązków co 

skutkowało wypowiedzeniem umowy na świadczenie usług na Oddziale 

Wewnętrznym. Sprawozdanie uzyskało większość głosów. Głos przewodniczącego 

jest rozstrzygający. Obecnie mamy kłopot z płynnością finansową. Staramy się 

dogadywać z wierzycielami i robimy to konsekwentnie by nie generować 

problemów. Porozumienie jest bardzo ważne, aby nie trafić na listę dłużników. W 

okresie konkursu musieliśmy doposażyć nasze karetki. To spowodowało 

zwiększenie zadłużenia. Obecnie się ono ustabilizowało. Liczymy na odwrócenie 

tego trędu. Powodem do radości było by uzyskanie środków za nadwykonania. 

Jestem prokurentem spółki jednocześnie będąc dyrektorem Szpitala w Świebodzinie.  

 

Przewodniczący L. Borkowski ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

O godz. 15.10 radny J. Kowalski otrzymał pilny telefon z przychodni, po czym 

opuścił obrady komisji.  

 

Przewodniczący L. Borkowski wznowił obrady.  

 

Ad. 2 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie Odrzańskim Zofia 

Mielcarek przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2011 roku, na które przeznacza się środki 

finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Sekretarz Powiatu Zbigniew Kościukiewicz omówił projekty uchwał na najbliższą 

sesję Rady Powiatu: 

 w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 

Krośnie Odrzańskim, 

 w sprawie zmiany Statutu Powiatu Krośnieńskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Ewa Obara przedstawiła projekty uchwał: 

 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie powiatu na rok 2011, 
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 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Krośnieńskiego na lata 2011-2019, 

 

L. Kiertyczak zapytał, ile będzie wynosiło łączne zadłużenie Powiatu?  

 

E. Obara poinformowała, że po zaciągnięciu kredytu będzie to 32.646.221 złotych. 

 

L. Kiertyczak zwrócił uwagę, że nie otrzymujemy środków finansowych ze szpitala, 

co również wpływa na wysokość deficytu. 

 

E. Obara podkreśliła, że być może uda się bez kredytu, jednak należy być 

przygotowanym na zaciągnięcie kredytu w przypadku nie otrzymania refundacji. 

 

L. Kiertyczak podkreślił, że nie wie czy Zarząd Powiatu dobrze gospodarzy skoro 

budżet to 65 mln złotych a zadłużenie wyniesie ponad 32 mln złotych. Zwrócił się do 

Wicestarosty i członka Zarządu, podkreślił że pytał już wcześniej o zadania 

inwestycyjne.  

 

G. Świtalski podkreślił, że dług narasta. Podkreślił, że nie rozumie o co chodzi 

radnemu. Każdy by chciał by było lepiej. Ten budżet jest oszczędnościowy.  

 

L. Kiertyczak zwrócił uwagę, że nie ma inwestycji. 

 

J. Pawlik podkreśliła, że realizowane jest zadanie budowy drogi do Maszewa, 

budowana jest droga Żytowań - Kosarzyn.  

 

L. Kiertyczak zasugerował, aby Zarząd Powiatu wypracował plan inwestycji. 

 

G. Świtalski podkreślił, że wskazane jest wspólne spotkanie w celu wypracowania 

propozycji inwestycji do realizacji.  

 

L. Borkowski podkreślił, że obecnie trwa dyskusja nie na temat omawianej uchwały. 

Jeśli radni nie chcą poprzeć proponowanego projektu uchwały to mogą podnieść 

rękę „przeciwko” na sesji. Miejmy pogląd na cały Powiat a nie tylko na jedną gminę. 

 

L. Kiertyczak zapytał, kto zabezpieczał środki finansowe przed realizacją inwestycji? 

Droga została już wybudowana a my teraz zaciągamy kredyt. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że na wiele inwestycji finansowanych ze środków pochodzących 

z budżetu Unii Europejskiej dokonuje się wyprzedzającego finansowania działań. W 

latach ubiegłych były zaliczki, teraz niestety ich już nie ma. Należy realizować 

zadania za środki własne i oczekiwać na refundację na zakończenie inwestycji. 
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Jednocześnie podkreśliła, że kredyt ten nie wliczany jest do zadłużenia ogólnego 

Powiatu. kredyt ten będzie korzystniejszy niż zaciągany na rachunku bieżącym. 

 

L. Borkowski zapytał, czy jest możliwość nie otrzymania refundacji? 

 

Sekretarz wyjaśnił, że w naszym Powiecie nigdy nie było takiego przypadku i 

takiego zagrożenia nie ma.  

 

L. Kiertyczak podkreślił, że składa się wiele wniosków i logicznie się zakłada, że od 6 

do 18 miesięcy trwa rozliczenie. Należy liczyć się z zaciągnięciem kredytu lub mieć 

swoje środki na ten cel. Dlatego pytam, czy ktokolwiek z Zarządu przewidział taką 

sytuację?  

 

G. Świtalski podkreślił, że przedstawiając ta uchwałę przewidujemy sytuację, która 

może wydarzyć się we wrześniu.  

 

E. Obara podkreśliła, że na początku roku, zakładając wtedy panującą sytuację nie 

przewidywano zaciągnięcia kredytu. Obecna pogarszająca się sytuacja sprawia 

konieczność zaciągnięcia kredytu.  

 

L. Kiertyczak zapytał, co by było gdybyśmy nie znaleźli banku, który dałby nam 

kredyt? 

 

Wicestarosta podkreślił, że nie zdarzyła się jeszcze taka sytuacja. Samorząd dla 

banków jest najlepszym i najbardziej wiarygodnym płatnikiem.  

 

Wicestarosta Janina Pawlik przedstawiła projekty uchwał: 

 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości powiatowej 

na rzecz Gminy Bobrowice, z przeznaczeniem zagospodarowania tej 

nieruchomości jako terenu pod budowę świetlicy wiejskiej wraz z placem zabaw, 

 w sprawie wyrażenia zgody na obniżenie bonifikaty od ceny nieruchomości, 

 

L. Kiertyczak podkreślił, ze jeśli uda się sprzedać przedmiotową nieruchomość, jest 

to bardzo dobra propozycja Zarządu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

 

L. Kiertyczak podkreślił, że zabolało go to, że nikt tego wcześniej nie przewidział. 

Jednocześnie zapytał jaka jest kwota łączna odsetek od wszystkich kredytów 

zaciągniętych przez Powiatu. 
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Skarbnik wyjaśniała, ze jest to kwota ok. 900 tys. złotych. 

 

L. Kiertyczak zwrócił uwagę, że jest za tym, aby realizować inwestycje na terenie 

całego Powiatu. Jednakże na terenie miasta Gubina nie robi się nic. Za niedługo 

będziemy konstruować budżet na rok 2012. Zwrócił również uwagę, że nie 

dofinansowano Wiosny nad Nysą w Gubinie, a organizuje się ciągle Festiwal Smaku 

w Krośnie Odrzańskim. 

 

Ad. 3 

R. Pawłowski zwrócił uwagę, że rozpowszechniano ulotki na temat Dni Krosna. Na 

ulotkach nie ma ani słowa, że Festiwal Smaku finansuje i organizuje Starostwo. 

Większość ludzi odbierało tą imprezę, jako imprezę organizowaną przez Burmistrza.  

 

G. Świtalski podkreślił, że zasadne jest spotkanie się radnych z poszczególnych 

rejonów Powiatu.  

 

L. Kiertyczak podkreślił, że jego intencją było, że jeśli jest bieda to dzielmy tą biedę 

wspólnie. Jestem tym, co chce łączyć a nie dzielić.  

 

 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono i protokół podpisano. 

 

 

 

Protokołował:      Przewodniczący Komisji 

 

Przemysław Balcerzak                      Lech Borkowski 

 


